

LEGAL UPDATE

التحديث القانوني

الشرق الأوسط المتحد
للاستشارات القانونية
ذ م م



MIDDLE EAST ALLIANCE
LEGAL CONSULTANCY
LLC

“ME-Alliance: Your Trusted Partner in Legal Expertise.”
“الشرق الأوسط المتحد: شريكك القانوني الموثوق.”

This Legal Update is prepared by:
Eiman Alrashdi
Associate

Federal Law No. (5) of 2024 amending some provisions of Federal Decree Law No. (34) of 2021 regarding combating rumors and electronic crimes.

قانون اتحادي رقم (5) لسنة 2024 بتعديل بعض احكام المرسوم بقانون اتحادي رقم (34) لسنة 2021 في شأن مكافحة الشائعات والجرائم الالكترونية.

After reviewing the Constitution , Federal Law No. (1) of 1972, and Federal Decree Law No. (34) of 2021 regarding combating rumors and electronic crimes.

The following law was issued: Replace the text of Article (21) of Federal Decree No. (34) of 2021 with the following:

The penalty :

anyone who creates or manages a website, or publishes information or data on the information network, with the intention of facilitating communication with a terrorist group, association, group, organization, or illegal entity, or promoting their ideas, financing their activities, providing actual assistance to them, or with the intention of disseminating methods of manufacturing incendiary devices, weapons, ammunition, or explosives If someone possesses hazardous materials or any other tools used in terrorist activities, **they will be punished with life imprisonment and a fine ranging from AED 2,000,000 to AED 4,000,000.**

And anyone who accesses or reposts content from the mentioned websites or publishes content inciting hatred **will face imprisonment for up to 5 years and a fine ranging from AED 500,000 to AED 1,000,000.**

In cases other than recidivism , instead of imposing the mentioned punishment, the court may order the defendant to be placed in one of the rehabilitation centers or subject them to electronic monitoring, prohibiting them from using any means of information technology for a period determined by the court, not exceeding the maximum prescribed penalty.

[Attached is a supporting document in this regard.](#)

بعد الاطلاع على الدستور , وعلى القانون الاتحادي رقم (1) لسنة 1972 وعلى المرسوم بقانون اتحادي رقم (34) لسنة 2021 في شأن مكافحة الشائعات والجرائم الالكترونية.

صدر القانون الاتي:

استبدال نص المادة (21) من المرسوم الاتحادي رقم (34) لسنة 2021 على ان :

العقوبة :

- كل من أنشأ أو ادار موقعا الكترونيا أو أشرف عليه أو نشر معلومات أو بيانات على الشبكة المعلوماتية أو وسيلة تقنية معلومات لجماعة ارامية او جمعية او مجموعة أو منظمة أو هيئة غير مشروعة بقصد تسهيل الاتصال بقياداتها أو أعضائها أو لاستقطاب عضوية لها أو الترويج أو تحبيذ أفكارها أو تمويل أنشطتها أو توفير المساعدة الفعلية لها او بقصد نشر أساليب تصنيع الأجهزة الحارقة أو الأسلحة أو الذخائر أو المتفجرات أو المواد الخطرة , أو أي أدوات أخرى تستخدم في الاعمال الإرهابية يعاقب بالسجن المؤبد والغرامة التي لا تقل عن (2,000,000) مليوني درهم ولا تزيد على (4,000,000) أربعة ملايين درهم .

- ولمن حمل محتوى أي من المواقع المشار عليها أعلاه أو أعاد بثها أو نشرها بأي وسيلة كانت أو تكرر دخوله اليها لمشاهدتها , أو نشر أي محتوى يتضمن التحريض على الكراهية يعاقب بالسجن المؤبد لا تزيد على (5) خمس سنوات والغرامة التي لا تقل عن (500,000) خمسمائة ألف درهم ولا تزيد على (1,000,000) مليون درهم .

اما في غير حالات العود :

- بدلا من الحكم بالعقوبة المشار اليها للمحكمة ان تحكم بإيداع المتهم احدى دور المناصحة أو الحكم بوضعه تحت المراقبة الالكترونية ومنعه من استخدام أيا من وسائل تقنية المعلومات خلال فترة تقدرها المحكمة على ألا تزيد على الحد الأقصى للعقوبة المقررة.

[مرفق طيه مستند داعم للمسألة](#)

HEAD OFFICE – ABU DHABI, UAE

الشرق الأوسط المتحد
للاستشارات القانونية
ذ م م



MIDDLE EAST ALLIANCE
LEGAL CONSULTANCY
LLC

“ME-Alliance: Your Trusted Partner in Legal Expertise.”

“للشرق الأوسط المتحد: شريكك القانوني الموثوق.”

Office 703, bin Hamoodah Tower, Khalifa Bin Zayed the
First Street, Abu Dhabi, United Arab Emirates

info@me-alliance.ae

02 639 9198

+971 56 342 7500

www.mealc.org